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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Tiszteletet az éveknek! Megbecsülést az időseknek!" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Hazánk lakosságának bő negyede, mintegy 2,5 millió honfitársunk részesül nyugdíjszerű ellátásban.
Közülük mintegy kétmillió fő az öregségi nyugdíjas, míg csaknem 300.000-en rokkantsági ellátást
vesznek igénybe. A KSH legfrissebb statisztikái szerint az öregségi nyugdíjat kapók ellátásának
átlagos összege 164.000 forint. Budapesten ez 196 ezer, míg a legrosszabbul teljesítő Bács-Kiskun,
Békés vagy éppen Szabolcs megyében ez 50.000-el kisebb összeget tett ki.

A szűkebb  pátriám,  Somogy  megye  sem  szerepel  valami  fényesen  ezen  a  listán.  A dunántúli
megyék sorában a legutolsó. Ráadásul az olló nyílik. A különbségek egyre csak nőnek. Itt nem csak
Áder  János  volt  köztársasági  elnök  4  milliót  bőven  meghaladó  nyugdíjára,  vagy  a  2008  óta
változatlan  -  a  fideszes  kormányzat  által  kegyetlenül  bebetonozott  -  28.500  forintos  öregségi
nyugdíjminimumra gondolok.

A szakadék másként is növekszik:

- a jobban prosperáló és a leszakadó, perifériává nyomorított régiók között,

- a nagyobb, valamint a súlyos napi megélhetési gondokkal küszködő alacsonyabb nyugdíjat kapók
között, illetve

- az aktív korosztály és a nyugdíjasok között.

Utóbbi  esetében  elmondható,  hogy  míg  2008-ban  a  nyugdíjak  csaknem elérték  a  fizetések  70
százalékát, addig mostanra ez a mutató 50 százalék alá zuhant. Ugyan hozzávetőlegesen 300.000-en
kapnak 250.000 forint  felett,  csakhogy kétszer  ennyinek csenget  a  postás  100.000 forintot  sem



 
elérő, éhenhalni még éppen sok, megélni viszont már bőven kevés nyugdíjjal.

Sokkal  igazságosabb  rendszert  szeretnénk,  ezért  a  Jobbik  továbbra  is  kiáll  a  differenciált
nyugdíjemelés mellett. Régi, de most minden korábbi időszaknál aktuálisabb javaslatunk, hogy ne
egy  fix  százalékos  érték  jelentse  a  nyugdíjemelést,  ami  egyeseknek  csak  néhány  száz  forintot,
másoknak viszont tíz vagy akár százezreket jelent, hanem a kisnyugdíjasok esetében ez a százalékos
érték legyen magasabb. Magyarán, a rendelkezésre álló forrásokat igenis igazságosabban kellene
szétosztani. Ez a fajta arányosítás egyetlen plusz fillért sem igényelne.

A másik javaslat ugyan többe kerül, de még mindig nem ez okozná az idén nyáron még 371 forintos
euróárfolyammal átvitt költségvetés megrendülését.

Tudják, ha van pénz a veszteséges Vodafone felvásárlására, akkor van itt egy tétel, ami különösen
érinti a nyugdíjas fogyasztói kosarat, s legyen arra is fedezet!

A brutálisan  elszabaduló  infláció  fenyegető  árnyékában  illő  lenne  elgondolkodni  legalább  az
alapvető  élelmiszerek  esetében  az  uniós  rekorder  áfa  komoly  mértékű  -  5  százalékra  való  –
csökkentéséről,  mert  a  nyugdíjkorrekció,  amire bizonyára  hivatkozni  fog,  messze nem fedezi  a
Holdról is látszó iszonyatos áremelkedést.

Mit kíván tehát tenni a Kormány a fenti problémák megoldására?

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Ander Balázs
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